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TARTU VALLAVOLIKOGU 

HARIDUSKOMISJON 
 

 
 

PROTOKOLL 

 

Kõrveküla           11.08.2022  

 

 

 

Aeg: 10.08.2022, algus kell 15.00, lõpp kell 17.30. 

 

Koosolekut juhatas: hariduskomisjoni esimees Janek Hoffmann. 

Protokollis: Kadri Linamägi. 

Koosolekust võtsid osa hariduskomisjoni liikmed: Janek Hoffmann, Andres Kuusik, Laura 

Tamme, Piret Siivelt, Tea Pendla, Anneli Kumar ja Agu Laas. 

Külalised: vallavanem Jarno Laur, sotsiaal- ja haridusosakonna juhataja Anne Aleksejev, 

haridusspetsialist Ene Liivamägi, arendusnõunik Tõnis Tõnissoo ja eelarvenõunik Elle Kaljurand. 

Kutsutud olid ka koolide direktorid. 

Osalesid: Lähte Ühisgümnaasiumi direktor Üllar Loks, Tabivere Põhikooli direktor (on ka 

komisjoni liige) Piret Siivelt, J.V.Veski nimelise Maarja-Magdaleena Põhikooli direktor Kristiina 

Raja ja Laeva Põhikooli direktor Tiina Luige.  

Puudus Kõrveküla Põhikooli direktor Andres Jõgar. 

 

Päevakord: 

1. Tartu valla arengukava ja eelarvestrateegia; 

2. 2022. aasta eelarve I lisaeelarve; 

3. Hea hariduse fond - projekti taotlusvorm ja hindamismaatriks; 

4. Jooksvad küsimused ja vaba arutelu. 

 

Kõik komisjoni liikmed on päevakorra poolt. 

 

1. Tartu valla arengukava ja eelarvestrateegia 

Arendusnõunik Tõnis Tõnissoo tutvustab eelnõud. 

Järgmisel kahel nädalal on ka arengukava tutvustavad koosolekud üle valla, kus siis inimesed 

saavad esitada oma ettepanekuid. Dokumendile lisatakse ka visuaalne pool, et teksti oleks lihtsam 

jälgida.  

Arengukavas on välja on toodud suuremad suunad: NUTIKAS TARTU VALD mis sisaldab 

haridust ja ettevõtlust; TERVE TARTU VALD mis sisaldab tervise ja sotsiaalvaldkonda; 

ROHELINE TARTU VALD mis sisaldab keskkonna ja kliima teemasid; TARGALT 

PLANEERITUD TARTU VALD mis sisaldab teede ja taristuvõrgustiku teemasid; PÕNEV 

TARTU VALD mis sisaldab kultuurivaldkonda. 

 

Komisjoni liikmed ja koolijuhid on tutvunud Tartu valla arengukava tööversiooniga ja iga 

komisjoni liige ja koolijuht saab esitada oma ettepanekuid. 

 

 

Komisjoni liikmed ja koolijuhid toovad välja järgmised aspektid: 
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- rõhutada koolide ühise tegutsemise vajadust, koolide koostööd; 

- sõnade-terminite täiendavad selgitused (nt koosõppiv); 

- tegevussuunas kirjeldatud uuringute juurde nende ülesanne, eesmärk; 

- õpetajaameti väärtustamise tegevussuunale, aga ka teistele tegevussuundadele sisu rohkem 

juurde; 

- kindlanimelised programmid koolides nagu „Kiusamisvaba kool“, „Liikumakutsuv kool“, 

„Ettevõtlik kool“ lisada. „Kiusamisvaba kool“ teema tõsta õpikeskkonna peatükki; 

- lisada õpilaste kultuuriline harimine, õppekäigud, ekskursioonid; 

- Lähtel on õppesuunaks tehnoloogia mitte majandus; 

- Lähte Gümnaasiumi erisus/esiletoomine ainsa keskharidust andva õppeasutusena võiks 

jääda, aga täiendada tegevustega, mis tagaksid keskhariduse jätkusuutlikkuse vallas; 

- „Uute õpetajate värbamine“ ilma kirjelduseta keda ja kuidas on sisutühi. Võibolla lisada 

tegevusprogrammina õpetajate motivatsioonipakettide arendamine, konkurentsivõimeline 

töötasu; 

- käsitleda võiks õpetajate jagamise teemat; 

- käsitleda võiks haridusasutuste ja omavalitsuse seoseid; 

- üle vaadata sõnastus „Tartu valla elanik on…“, et tunnustele vastavust mittesaavutav isik 

ei tunneks ennast väljaheidetuna; 

- käsitleda tugispetsialistide kooskäimise, ühistegevuse süsteemi, tugispetsialistide 

võrgustikku; 

- käsitleda paremini huviharidust, huvihariduse õpetajaid; 

- veel üle vaatamist/käsitlemist vajavate teemade märksõnad – noortevolikogu, Hea hariduse 

fond, NOVA komisjon. 

 

Ettepanek tehti, et juures võiks olla ka konkreetsem tegevuskava, kus on tegevused konkreetsemalt 

välja toodud. 

 

Vallavanem Jarno Laur tutvustab hariduse valdkonna eelarvestrateegiat.  

Jarno Laur: See strateegiline vaade on olnud paigas juba mõnda aega. Me tahame säilitada head 

kodulähedast haridust ja me peame minema kaasa nõudlusega mis tekib mõne piirkonna kasvuga 

ehk Raadi piirkond kus täna ei ole haridusasutust kooli näol. Nelja poole aastaga oleme teinud 

alushariduse investeeringud Raadile uue lasteaia valmimisega. See on võtnud natuke koormust ära 

Kõrveküla lasteaialt kus sai tänu sellele avada tasandusrühma. Lõpetamas oleme Lähte lasteaia 

juurdeehitust ja oleme avamas uut Maarja-Magdaleena lasteaeda mis on kolme rühmaga. Vanast 

plaanist on tegemata Tabivere lasteaia rekonstrueerimine. Eelarvestrateegias on siis praegu pandud 

Tabivere lasteaia rekonstrueerimine esimesele kohale, mille sooviks järgmine aasta teostada. 

Plaanitud on Raadile aastaks 2024 kolmas hoone kus on kuus rühma. Siis tulevikus on tulemas 

Raadile see suurem 12 rühmaline lasteaed. Koolidest on projekteerimisel Lähte Ühisgümnaasiumi 

uus hoone ja juurdeehitus ning käimas on arhitektuurivõistlus Raadi hariduskeskuse 

projekteerimiseks. Plaanitud on seal mahutada 1590 õpilast. Arhitektuurivõistluse ülesanne on 

selline, et kõigepealt me tahame saada kuue paralleeliga põhikooli ja peab jääma võimalus juurde 

ehitada kolme paralleeliga maja. Raadi maja võtaks koormuse ära Kõrveküla Põhikoolilt. 

Lisandub ka huvihariduse ja spordikooli tegevused. Rohkem plaane koolihariduses ei ole, sest pole 

võimalik rohkem teha. Seda kõike nagunii nelja aastaga ära ei tee. Nüüd peaks ka tegema mingi 

otsuse mida teha, mis järjekorras ja mida mitte teha.  

Eelarvenõunik ootab eelarvestrateegia osas komisjoni liikmete ettepanekuid. 

 

Komisjon võtab info teadmiseks. 

 

 

2. 2022. aasta eelarve I lisaeelarve 

Eelarvenõunik Elle Kaljurand tutvustab eelnõud. 
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Lisaeelarve vastuvõtmise põhjendus on: 

- muutunud majanduskeskkonnast tingitud tulude enamlaekumine; 

- kulude korrigeerimine tulude enamlaekumise tõttu; 

- lisada eelarvesse laekunud sihtfinantseerimine tegevuskuludeks; 

- lisada eelarvesse lisandunud töökohtade personalikulud; 

- lisada eelarvesse majanduskeskkonnast tulenevad kulude suurenemine; 

- korrigeerida ja täpsustada põhivara soetuseks saadavat ja antavat toetust; 

- korrigeerida põhivara soetuste maksumused ( põhivarade õige renoveerimise summa on 

selgunud riigihangete tulemuste kinnitamisel); 

- korrigeerida vähenenud põhivarade soetuse tõttu finantseerimistegevust. 

 

Eelarvenõunik Elle Kaljurand annab põhjalikuma ja detailsema selgituse lisaeelarve numbritest ja 

investeeringutest, mis puudutavad haridusvaldkonda.  

 

Komisjoni ettepanek: Lisada Hea hariduse fondi 10 000, et summa oleks kokku 30 000. Koos 

selle ettepanekuga toetada lisaeelarve vastuvõtmist. 

 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

3. Hea hariduse fond - projekti taotlusvorm ja hindamismaatriks 

Ettekande teeb sotsiaal- ja haridusosakonna juhataja Anne Aleksejev.  

Täna on see punkt informatiivne järgmine komisjoni koosolek tuleme eelnõuga mille saab vastu 

võtta. Eeskujuks on võetud Tartu linna oma.  

Toimub pikem arutelu esitatud statuudi üle ja komisjon leiab, et statuudis peab järgima eelmisel 

koosolekul vastu võetud suuniseid, mida hetkel vallavalitsus pole teinud. See fond ei ole suunatud 

ainult andekate laste toetamiseks vaid on suunatud kõigile. 

 

Komisjon on sõnastatud, et fondi eesmärk on toetada õppekava täitmisele ja arendamisele, 

haridustöötajate professionaalsele arengule ning asutuste ja erinevate huvigruppide vahelisele 

koostööle suunatud projekte. Taotlusi saab esitada kahes kategoorias: ühe klassi või rühma 

tegevuste tarbeks väiksemad summad ja koostööprojektide tarbeks suuremad summad. Suuremad 

tegevused, mida toetada selle fondiga võiksid olla: ühisüritused, väljasõidud, õppereisid; 

ühiskoolitused, konverentsi või valdkondliku seminari korraldamine; erinevaid huvigruppe 

ühendavad projektid (lapsevanemad vs õpilased vs õpetajad vs tugitöötajad jne); 

projektikirjutamise toetus. 

Kuni 1000 eurot on väikeprojekt ja üle selle on suuremad projektid.  

 

Vallavalitsus arvestab taotlusvormi ja hindamismaatriksi tegemisel tänaseid ettepanekuid ja lähtub 

dokumendi loomisel komisjoni poolt varasemalt vastuvõetud ettepanekutega ning vallavalitsus 

saadab parandatud versiooni komisjonide liikmetele uuesti. Komisjoni liikmetel on võimalus 

kommenteerida eelnõud kirjalikult meili tee. Järgmisel komisjoni koosolekul esitab vallavalitsus 

eelnõu mis vastab komisjoni ettepanekutele. 

 

Komisjon otsustab, et taotlusi saab esitada kolm korda ja tähtajad pannakse paika järgmiselt:  

- 2022 aastal on võimalus taotlust esitada 01. novembriks; 

- edasi on kolm korda aastas võimalus esitada taotlust: 

01. oktoober; 01. veebruar ja 01. aprill. 

 

Komisjoni ettepanek: Vallavalitsusel sisse viia vastavad parandused ja esitada eelnõu komisjoni 

liikmetele uuesti. 
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4. Jooksvad küsimused ja vaba arutelu 

- noortevolikogu tegevus vallas; 

- noortekeskuste tegevus ja koostöö kooli huvijuhtidega; 

- NOVA projekt; 

- Ene Liivamägi annab ülevaate kuld- ja hõbemedaliga lõpetajatest; 

- Ukraina laste koolivalmidus. 

 

 

 

 

/digitaalselt allkirjastatud/      /digitaalselt allkirjastatud/  

    

Janek Hoffmann       Kadri Linamägi   

Hariduskomisjoni esimees      Protokollija 


